
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 20. januar 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 199
Ministeren bedes kommentere henvendelserne fra Dansk Socialrådgiverfor-
ening og Tandlægeforeningen om tandpleje til socialt udsatte, jf. BEU alm. del
- bilag 34 og 79.
Ministeren bedes herunder redegøre for følgende:
– Hvor stor andel af den særlige tilskudsordning til tandbehandling for kon-

tanthjælpsmodtagere er blevet brugt på indeværende tidspunkt?
– På hvilke grupper er bevillingen blevet brugt?
– Hvorledes forventes den resterende bevilling brugt?
– Kan ministeren nævne eksempler på kommuner, der med held har lavet

en opsøgende indsats mhp. at kontanthjælpsmodtagere gør brug af tilbud-
det om tandbehandling?

– Hvad vil ministeren gøre for at styrke den opsøgende indsats mhp. at kon-
tanthjælpsmodtagere gør brug af tilbuddet om tandbehandling og hvordan
vil regeringen styrke oplysningen om ordningen?

– Hvilke lovmæssige og administrative barrierer - fx ventetid - er der for, at
ordningen fungerer?

– Hvordan vil regeringen følge op på afgørelsen fra Ankestyrelsen om, at
hvis kontanthjælpsmodtagere ikke kan betale for et forebyggende tandef-
tersyn skal udgiften skal dækkes af det offentlige? Der henvises i denne
forbindelse til Ankestyrelsens principafgørelse 90-15, jf. https://www.retsin-
formation.dk/Forms/R0710.aspx?id=176689 og artikel i Altinget den 7. ja-
nuar 2016: http://www.altinget.dk/artikel/ny-dom-fattige-har-krav-paa-at-
faa-betalt-tandeftersyn.

Svar bedes sendt elektronisk til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bent Bøgsted
formand
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